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______________ 
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Mönsterås kommuns anslagstavla på webbplatsen monsteras.se.  

Organ Kommunstyrelsen 
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Datum när anslaget sätts upp 2024-02-09 
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§ 1  

Val av justerare 
-- -- 

Beslut  
Michael Pettersson (S) och Christer Olsson (SD) utses att justera protokollet. 
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§ 2  

Fastställande av dagordning 
-- -- 

Beslut  
Kommunstyrelsen fastställer dagordningen med nedanstående ändring. 

Sammanfattning   
Följande ärende har lagts till: 

§ 26 Anställning av socialchef 

 

Dagens ärenden hanteras i följande ordning: 

§ 1 Val av justerare 

§ 2 Fastställande av dagordning 

§ 3 Information från kommunpolisen 

§ 4 Personalpolitiskt program 2024-2027 

§ 5 Nationalpark Hornsö ekopark 

§ 6 Ansökan om medlemskap i Kalmarsunds gymnasieförbund 

§ 7 Förbundsordning Kalmarsunds gymnasieförbund 

§ 8 Revidering av investeringsbudget 

§ 9 Revidering nyupplåningsbehov 2024 

§ 10 Uppföljning Avfallsplan 2018-2023 

§ 11 Detaljplan Århult 10:52(Folkets hus) m fl 

§ 12 Värdefulla kulturmiljöer i Fliseryd samhälle 

§ 13 Laddinfrastruktur kommunal mark 

§ 14 Medborgarförslag - Lekplats med mera i Sandbäckshult 

§ 15 Medborgarförslag - Utomhusbad med pooler 

§ 16 Medborgarförslag - Fler askkoppar på offentliga platser 

§ 17 Tillstånd till uppförande och drift av vindpark Kärnebo på fastigheten Kärnebo 
1:2 med flera i Mönsterås kommun 

§ 18 Granskning av kommunstyrelsens styrning och uppföljning av den tekniska 
förvaltningen 

§ 19 Delredovisning av utredningsuppdrag - Befolkningsutveckling i Blomstermåla 

§ 20 Revidering av delegationsordning kommunstyrelsen 

§ 21 Motion - Minskat antal ledamöter 

§ 22 Delegationsbeslut 2024 

§ 23 Meddelanden 2023 
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§ 24 Meddelanden 2024 

§ 25 Kommunchefen informerar 

§ 26 Anställning av socialchef 

§ 27 Övriga frågor 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan godkänna dagordningen med tillägg och finner 
att kommunstyrelsen gör så. 
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§ 3  

Information från kommunpolisen 
-- -- 

Beslut  
Kommunstyrelsen lägger informationen till handlingarna. 

Sammanfattning   
Ambjörn Thunberg, kris- och beredskapssamordnare och Fredrik Skarp, kommunpolis, 
informerar om läget i Mönsterås kommun. Bland annat nämns följande ämnen: 

 En arbetsgrupp från olika förvaltningar och polisen har kartlagt ungdomsproblematik 
och planerar för ett antal insatser 

 Samverkan och ungdomscoachernas arbete 
 Förebyggande insatser, till exempel föräldrastöd 
 Närvaro på platser som upplevs oroliga för att öka tryggheten 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan lägga informationen till handlingarna och finner 
att kommunstyrelsen gör så. 
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§ 4  

Personalpolitiskt program 2024-2027 
Diarienummer: 2023/64 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta personalpolitiskt program 2024-2027. 

Sammanfattning   
Mönsterås kommun tagit fram ett program som samlar kommunens alla policydokument om 
personal- och arbetsmiljöfrågor för att få en helhetsbild av personalpolitiken. I programmet 
synliggörs också vilka områden som särskilt ska prioriteras fram till år 2027. 

Personalchef Linnea Hallenberg redogör för det senaste förslaget till personalpolitiskt 
program.  

Ärendets behandling 
PU 2023-11-14, KS 2023-12-05 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förslaget och finner att 
kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
Beslut PU 2023-11-14 

KS 2023/64 Förslag till personalpolitiskt program
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§ 5  

Nationalpark Hornsö ekopark 
Diarienummer: 2023/180 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen ställer sig bakom skrivelsen.  

Sammanfattning   
I juni 2022 gav regeringen Naturvårdsverket i uppdrag att utreda möjligheten att omvandla 
fyra ekoparker till nationalparker. Området är 11 000 hektar skogsmark och skulle bli den 
största landbaserade nationalparken i södra Sverige. Skogen är en av norra Europas 
värdefullaste med över 500 rödlistade arter. 

Blomstermåla ligger i anslutning till området som även är lätt tillgängligt via E22. 

Högsby, Mönsterås och Nybro kommuner är överens om att ett bildande av en nationalpark 
skulle kunna vara positiv för regionens utveckling. Detta grundat i en förhoppning om fler 
arbetstillfällen inom turism och friluftsliv samt stärkt attraktionskraft. Dock är det en 
förutsättning och ett krav att det läggs stor vikt vid kringboendes och angränsande 
markägares intressen samt att lokalsamhället, företag och föreningsliv inkluderas i 
beslutsprocessen. 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förslaget och finner att 
kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/180 Skrivelse från Högsby, Mönsterås och Nybro kommuner 

KS 2023/180 Bilaga 1 Sammanställning av enkäter 

Beslut KSAU 2023-11-07 Nationalpark Hornsö ekopark 
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§ 6  

Ansökan om medlemskap i Kalmarsunds gymnasieförbund 
Diarienummer: 2023/322 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ansluta till Kalmarsunds gymnasieförbund 
från och med 2024-08-01 under förutsättning att medlemskommunerna godkänner det. 

Sammanfattning   
Kommunstyrelsen har givit kommunchefen i uppdrag att utreda Mönsteråsgymnasiets 
framtid. En utredning är framtagen och presenterad för kommunstyrelsen 2023-10-02. 

Kommunstyrelsen har föreslagit för kommunfullmäktige att ansöka om medlemskap i 
Kalmarsunds gymnasieförbund (GYF). Barn- och utbildningsnämnden har ställt sig bakom 
denna rekommendation. 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-10-23 om följande viljeinriktningar 

1. Mönsterås kommun behöver ha en tydlig planering och säkra stöd även på 
hemmaplan för elever i kommunalt aktivitetsansvar (KAA). 

2. Den lokala tillverkningsindustrins behov av kompensförsörjning prioriteras. Vi ser 
gärna att delar av utbildningen inom industri och bygg kan förläggas till Mönsterås 
kommun och att Kalmarsunds gymnasieförbund blir medlemmar i teknikcollege. 

3. Vi ska arbeta för att utveckla yrkesvux och komvux. 
4. Vid en eventuell verksamhetsövergång behöver personalsammanläggning samordnas 

med vår kommuns egna behov. För eleverna måste en växling av skola kunna ske 
utan att extra år ska behöva läggas till gymnasietiden. 

Förhandlingarna har gjorts av kommunchef Fredrik Johansson, skolchef Magnus Sjöstedt och 
personalchef Linnéa Hallenberg.  

Under processen har stöd och samarbetsformerna kring det kommunala aktivitetsansvaret 
tagits fram. Kontakt och forum för industrin och GYF har hållits samt att inledande dialog förs 
med Teknikcollege samt att alla parter är överens om vikten av att arbetspraktik förläggs 
även i företag i Mönsterås och marknadsförs på ett sådant sätt. Arbetet med utveckling för 
yrkesvux och komvux är en fråga som kommunen äger själva och arbetet har inletts men inte 
varit med i dialogen med GYF. Personalsammanläggningen sker i enlighet med 
kommunfullmäktiges viljeinriktning. 

Ärendets behandling 
KSAU 2023-06-27, KS 2023-05-30, KSAU 2023-08-29, KSAU 2023-08-29, KSAU 2023-09-05, 
KSAU 2023-09-19, KS 2023-10-02, KSAU 2023-10-10, KS 2023-10-16, BUN 2023-10-12, KF 
2023-10-23, KSAU 2024-01-23, KSAU 2024-02-06 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förslaget och finner att 
kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/322 Tjänsteutlåtande 

Beslut KSAU 2024-02-06
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§ 7  

Förbundsordning Kalmarsunds gymnasieförbund 
Diarienummer: 2023/322 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna förbundsordningen och låta 
Kalmarsunds gymnasieförbund bli huvudman för all kommunal gymnasieutbildning under 
förutsättning att medlemskommunerna godkänner Mönsterås kommuns medlemsansökan. 

Sammanfattning   
Kommunfullmäktige har beslutat 2023-10-23 att Mönsterås kommun ska ansöka om 
medlemskap i Kalmarsunds Gymnasieförbund (GYF). Som en följd av Mönsterås kommuns 
beslut om att ansluta sig krävs ett beslut om att godkänna förbundsordningen som gäller för 
förbundet. 

För Mönsterås kommun innebär detta bland annat val av ledamöter till förbundets direktion 
med två ordinarie och två ersättare samt bland dessa representanter till arbetsutskottet, en 
ordinarie och en ersättare. Mönsterås kommun ska även utse revisorer, en ordinarie och en 
ersättare. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-02-06 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets förslag 
och finner att kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/322 Tjänsteutlåtande 

Beslut KSAU 2024-02-06 

KS 2023/322 Inkomna handlingar från gymnasieförbundet 2023-12-15
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§ 8  

Revidering av investeringsbudget 
Diarienummer: 2023/130 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att revidera investeringsbudgeten. 

Sammanfattning   
Sara Johansson, ekonomichef, informerar om behovet av revidering av investeringsbudget. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-01-23 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förslaget och finner att 
kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-01-23 

KS 2023/130 Förslag till investeringsbudget
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§ 9  

Revidering nyupplåningsbehov 2024 
Diarienummer: 2023/130 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunstyrelsen under år 2024 
har rätt att nyupplåna, det vill säga öka kommunens skulder med totalt 130,0 mnkr, vilket 
innebär en utökning med 45,0 mnkr jämfört med antagen lånevolym 2024 i den utökade 
budgetrapporten. Total lånevolym blir då 500 mnkr. 

Sammanfattning   
Kommunens investeringar finansieras främst via det utrymme som årets avskrivningar 
tillsammans med årets resultat medger. Om dessa medel understiger genomförda 
investeringar måste övrig finansiering ske genom nyupplåning. 

Revideringen av investeringsbudget för år 2024 innebär en ökning av investeringarna för året. 
Detta medför ett ökat behov av nyupplåning jämfört med vad som tidigare beslutats av 
kommunfullmäktige. Utökningen av investeringsbudgeten avser både framskjutna 
investeringar från år 2023 samt förändringar avseende beslutad investeringsbudget 2024. 
Vissa investeringar har även prisjusterats med anledning av prisökningar. 

Kommunfullmäktige fattade i november 2023 beslut om att kommunstyrelsen har rätt att 
nyupplåna, dvs öka kommunens skulder med 85,0 mkr under 2024. För att finansiera den 
reviderade investeringsbudgeten måste ytterligare 45,0 mnkr nyupplånas. Detta innebär en 
total nyuppplåning för år 2024 om 130,0 mnkr. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-01-23 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förslaget och finner att 
kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-01-23 
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§ 10  

Uppföljning Avfallsplan 2018-2023 
Diarienummer: 2023/379 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen lägger information om uppföljning av de satta målen i avfallsplanen 2018-
2023 till handlingarna. 

Sammanfattning   
Uppföljning av avfallsplan 2023 med åtgärder. Avfallsplanen antogs i mars 2018 och gällde till 
och med 2023. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-01-16 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan lägga informationen till handlingarna och finner 
att kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-01-16 

KS 2023/379 KSAU - Uppföljning gamla avfallsplanen tabell 2023
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§ 11  

Detaljplan Århult 10:52(Folkets hus) m fl 
Diarienummer: 2023/380 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen uppdrar åt miljö- och byggnadsnämnden att påbörja en ny detaljplan för 
Århult 10:52. 

Sammanfattning   
Kommunen har för avsikt att eventuellt sälja Århult 10:52 (Blomstermåla Folkets hus). 
Nuvarande detaljplan är från 1986 och tillåter endast samlingslokaländamål.  

För att analysera en lämplig användning av tomten samt underlätta en försäljning bör därför 
en detaljplan tas fram med mer flexibel användning. I planarbetet bör det även utredas om 
ytorna norr om Århus 10:52 till Algatan ska vara med i detaljplanen. 

Ärendets behandling 
KSAU 2023-12-12 

Dagens sammanträde  
Robert Rapakko (S) yrkar bifall. 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förslaget och finner att 
kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2023-12-12 

KS 2023/380 Tjänsteutlåtande
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§ 12  

Värdefulla kulturmiljöer i Fliseryd samhälle 
Diarienummer: 2023/378 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar, under förutsättning att länsstyrelsen medfinansierar projektet, 
att ta fram ett dokument om kulturhistoriskt värdefulla miljöer för Fliseryd och Finsjö 
samhälle. 

Sammanfattning   
Mönsterås kommun har de senaste åren tagit fram kulturmiljöutredningar med fokus på 
bebyggelsemiljön i centrala Mönsterås (2017), Timmernabben (2020), samt Ålems kyrkby & 
Pataholm(2022).  

Utredningarna har tagits emot positivt och det finns behov av att ta fram en liknande 
utredning för Fliseryd samhälle. Ett fördjupat kunskapsunderlag ger bättre förutsättningar för 
Mönsterås kommun och dess medborgare att ta till vara de kulturhistoriska värdena i arbetet 
med bygglov, översiktsplan och detaljplaner i Fliseryd samhälle. Förutom att hjälpa 
Mönsterås kommun i det sitt arbete med samhällsplanering och myndighetsutövning, har 
rapporten som mål att väcka stolthet och intresse hos kommuninvånare att skapa attraktiva 
miljöer. Det är dock viktigt att påpeka att kulturhistoria inte ska vara ett hinder i utvecklingen, 
utan snarare ska det ses som en utgångspunkt för utveckling. 

Samtliga utredningar har tagits fram med medfinansiering av länsstyrelsen.  

Ärendets behandling 
KSAU 2023-12-12, KSAU 2024-01-23 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förslaget och tillägget 
”och Finsjö samhälle” och finner att kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
Kulturhistoriskt värdefulla bebyggelsemiljöer i centrala Mönsterås samhälle (2017) 

Kulturhistoriskt värdefulla bebyggelsemiljöer i Timmernabben samhälle (2020) 

Kulturhistoriskt värdefulla bebyggelsemiljöer i Ålems kyrkby och Pataholm (2022) 

KS 2023/378 Tjänsteutlåtande 

Beslut KSAU 2023-12-12
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§ 13  

Laddinfrastruktur kommunal mark 
Diarienummer: 2024/6 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen: 

1. godkänner standardavtalet för nyttjande av offentlig plats avseende uppförande av 
laddningsstationer. 

2. delegerar rätten till samhällsbyggnadschef att teckna nyttjanderättsavtal på 10 år 
med Ålem energi enligt standardavtalet med nedanstående fyra platser. 

Sammanfattning   
Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrog åt tekniska förvaltningen att lyfta fram förslag på 
platser som är lämpade för elstolpar 2023-11-21. En sådan lista har tagits fram.  

För att genomföra en utbyggnad av laddinfrastruktur på kommunal mark krävs att avtal 
upprättas mellan kommunen och aktörer som vill etablera laddningsstationer. För att få 
likvärdiga och rättvisa avtal sinsemellan aktörer har ett standardavtal tagits fram.  

Avtalet behandlar endast befintliga allmänna parkeringsplatser. Inkommer intresse från 
aktörer om att arrendera annan kommunal mark än de allmänna parkeringar som nämns i 
listan som tagits fram och detta anses lämpligt får upplåtelsen i så fall ske i en separat 
process med arrendeavtal.  

I avtalet som skrevs 2020 mellan Mönsterås kommun och Ålem energi står det att ”Ålem 
Energi ska i samråd med Mönsterås kommun ansvara för att utbyggnaden av elladdstolpar 
sker i takt med övergången till fossilfria bränslen och efterfrågan på elladdstolpar.”  

Därför föreslås att Ålem Energi får teckna kontrakt på följande platser:  

 Mönsterås torg 
 Parkeringen norr om Bäckvägen i Timmernabben 
 Vid Bankvägen i Ålem 
 Blomstermåla torg 

Ålem energi har tidigare ägt laddstolpar på de två översta platserna.  

Ärendets behandling 
KSAU 2024-01-16 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förslaget och finner att 
kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2024/6 Tjänsteutlåtande  

KS 2024/6 Bilaga 1  

KS 2024/6 Bilaga 2 – Nyttjanderättsavtal 

Beslut KSAU 2024-01-16
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§ 14  

Medborgarförslag - Lekplats med mera i Sandbäckshult 
Diarienummer: 2023/219 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat med yttrande. 

Sammanfattning   
Preben Fuglsang föreslår i ett medborgarförslag att kommunen ska göra något vettigt i 
Stationsgläntan i form av lekplats, fikabord, utegym med mera. 

Yttrande 
Mönsterås kommun har sedan flera år metodiskt arbetat med att rusta upp och förbättra 
kommunens befintliga lekplatser. Syftet är att få färre men större, mer attraktiva, säkrare och 
roligare lekplatser. Vissa lekplatser har/kommer därför att byggas ut och vissa har/kommer 
att tas bort. Många av lekplatserna kom till på 70-/80-talet och behovet då är inte samma 
som idag. Många privatpersoner har studsmatta, gungställning eller rutschkana på den egna 
tomten så kommunens lekplatser behöver erbjuda något mer än vad de små lekplatserna 
gjort. Kommunens lekplatser är tänkta som besöksmål för alla kommuninvånare snarare än 
att bara tillgodose närliggande bostadsområde. Då spelar det inte så stor roll om 
befolkningsdemografin förändras. 

Det har sedan tidigare funnits en lekplats i Sandbäckshult som togs bort 2020 då marken 
arrenderades ut till en privatperson. Lekplatsen var mycket sällan använd och stundtals 
väldigt igenväxt. Kommunen har ingen gräsklippning i området. Inga synpunkter har 
inkommit på grund av borttagandet. 

Det finns i nuläget inte några planer för att anlägga lekplats eller park i Sandbäckshult i 
kommunal regi. I andra orter där det funnits önskemål och vilja att förändra utemiljön har 
föreningar eller privatpersoner gått ihop och sökt pengar via exempelvis kustlandet för att få 
till ett utegym. Finns det engagemanget lokalt så är kommunen villig att upplåta mark för 
lekplats eller gym. Det finns möjlighet att söka kommunal medfinansiering till ett sådant 
projekt. 

Ärendets behandling 
KF 2023-09-25, KSAU 2023-10-17, KSAU 2024-01-16 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets förslag 
och finner att kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-01-16 

KS 2023/219 Medborgarförslag
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§ 15  

Medborgarförslag - Utomhusbad med pooler 
Diarienummer: 2023/227 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat med yttrande. 

Sammanfattning   
Therese Hansson föreslår i ett medborgarförslag att kommunen ska bygga och anordna 
utomhusbad med pooler som alternativ när det är algblomning. 

Yttrande 
Kommunen har 13 kommunala badplatser som alla är driftsatta under perioden 15 juni-1 
september. Under badsäsong har kommunen daglig tillsyn för att kontrollera utrustning, 
städa toaletter och plocka skräp. Det tas också badvattenprover på badplatserna vid fyra 
tillfällen under säsong. Vid provtagning görs också en visuell kontroll av förekomsten av alger. 
Under åren 2020–2022 finns ingen förekomst av algblomning vid provtagningstillfällena. 
Under 2023 finns det algförekomst vid badplatserna under vecka 26, 28 och 30. Förekomst av 
alger innebär inte att vattnet är otjänligt utan att man ska bada med försiktighet. Detta gäller 
särskilt barn (och hundar vid hundbadet) som kan riskera att få i sig av vattnet i större 
utsträckning än vuxna.  

Algförekomsten är inte heller given. Det kan vid ett enstaka tillfälle vara mycket algblomning 
för att två timmar senare inte vara någon alls på samma plats. Det är många faktorer som 
spelar in som hög/lågvatten, vindriktning/vindstyrka temperatur med mera. Det kan därför 
vara helt olika förutsättningar om man är på västra eller östra sidan av Oknö som exempel.  

Vid rådande algblomning finns det alltid möjlighet att bada vid någon av badplatserna som 
finns i Alsterån eller i sjön Skiren. Vattenpalatset är också öppet för besökare oavsett årstid. 

Utomhuspooler eller badanläggningar ställer helt andra krav på den som driver den än en 
naturlig badplats. Badvattnet måste renas, kloreras och utbildad personal måste finnas för 
den hanteringen. Utöver detta så måste säkerheten garanteras och öppettider införas när 
poolen är bemannad. Liknande anläggningar finns exempelvis i Kungälvs kommun och där 
erläggs också en avgift för att få bada. 

Att anordna utomhuspooler och utomhusbad i den utsträckning som efterfrågas i 
medborgarförslaget bedöms därför inte som en prioriterad satsning. Vattenpalatset är en 
bättre prioritering av de kommunala resurserna. Som badvattentesterna visar gå det nästan 
alltid utmärkt att bada vid någon av kommunens badplatser och vid händelse av algblomning 
eller att det blir otjänligt vatten finns det redan idag gott om alternativ att välja på. 

Ärendets behandling 
KF 2023-09-25, KSAU 2023-10-17, KSAU 2024-01-16 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets förslag 
och finner att kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-01-16 
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KS 2023/227 Medborgarförslag
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§ 16  

Medborgarförslag - Fler askkoppar på offentliga platser 
Diarienummer: 2023/257 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat med yttrande. 

Sammanfattning   
Roger Andersson föreslår i ett medborgarförslag att kommunen ska sätta upp askkoppar i 
Mönsterås hamnområde vid busskurer, lekplats och hamn.   

Yttrande 
Som nämns i medborgarförslaget är det ett problem med fimpar som slängs i naturen. Den 
nationella skräpmätningen som genomfördes 2023 av Håll Sverige Rent visade att snus och 
fimpar stod för 66 % av allt skräp som räknades. För att minska dessa produkter har dess 
producenter ett ansvar att minska nedskräpningen av tobaksvaror och rapportera detta till 
Naturvårdsverket. Producenterna är skyldiga att effektivt bidra till att uppnå målet om att 
nedskräpningen av fimpar utomhus ska ha minskat med 50 % år 2030 jämfört med 2023. 

Förutom producentansvar finns lag gällande rökning på offentlig plats som trädde i kraft 1 juli 
2019. Då blev det förbjudet att röka vid områden i anslutning till färdmedel, uteserveringar, 
inhägnade idrottsanläggningar, lekplatser och entréer. 

Med bakgrund av lagen som förbjuder rökning på många offentliga platser samt 
producentansvaret har Mönsterås kommun valt att inte ha några askkoppar utplacerade i 
utemiljön. Detta för att inte främja nyttjande av tobaksvaror på allmän plats och att det skulle 
signalera att det är okej att röka på platser där det enligt lag är förbjudet. 

Det finns möjlighet att slänga släckta fimpar i någon av kommunens drygt 300 utplacerade 
papperskorgar. Askkoppen som nämns vid turistbyrån är en gammal typ av papperskorg där 
askkopp är integrerad och inte längre någon som köps in.  

Ärendets behandling 
KF 2023-10-23, KSAU 2023-11-21, KSAU 2024-01-16 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets förslag 
och finner att kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-01-16 

KS 2023/257 Medborgarförslag
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§ 17  

Tillstånd till uppförande och drift av vindpark Kärnebo på 
fastigheten Kärnebo 1:2 med flera i Mönsterås kommun 
Diarienummer: 2023/123 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ta ställning i frågan och säga nej till 
ansökan. 

Sammanfattning   
Miljöprövningsdelegationen har anhållit om kommunens ställningstagande enligt 16 kap. 4 § 
miljöbalken. Tillstånd till anläggning får endast ges om den kommun där anläggningen ska 
uppföras har tillstyrkt det (16 kap 4 § miljöbalken). Svar ska vara miljöprövningsdelegationen 
tillhanda senast den 15 mars 2024. Därefter kommer ärendet att avgöras. 

SR Energy AB har ansökt om att få uppföra och driva 4 alt 5 vindkraftsverk med en maximal 
höjd om 270 meter vid Kärnebo, Mönsterås kommun. Vindparken angränsar till Högsby 
kommun och är belägen cirka 22 kilometer söder om Oskarshamn samt cirka 8 kilometer 
väster om Mönsterås samhälle. 

Tekniska förvaltningen har fått i uppdrag att ta fram en ny vindbruksplan då gällande 
vindbruksplan från 2010 inte anses vara aktuell längre. Detta projekt startades upp under 
våren 2023. Arbetet förväntas som tidigast vara klart under slutet av 2024.  

27 mars 2023 beslutade kommunfullmäktige att bifalla en motion med följande förslag: 

Att kommunstyrelsen/kommunfullmäktige fattar beslut om att kommunen ska använda sig av 
sin rätt till ett kommunalt veto och därmed stoppa projektet om byggnation av sju stycken 
vindkraftverk i Kärnebo 

12 september 2023 beslutade Kommunstyrelsen att svara Länsstyrelsen Kalmar län att 
Mönsterås kommun inte tar ställning till kommunal tillstyrkan innan kommunens 
vindbruksplan är färdigställd och regeringen lagt fram sitt förslag med anledning av 
utredningen ”Stärkta incitament för utbyggd vindkraft”. 

Inför beslutet 12 september hade SR Energy AB reviderat sin ansökningshandling från 7 verk 
till 4 alt 5 verk. Under december månad har SR Energy AB tagit fram en 
kompletteringshandling till sin miljöansökan på de frågor Miljöprövningsdelegationen har 
förelagt SR att svara på:  

 Projektområdet verkar inte ha anpassats till den reviderade ansökan som innebär 
färre vindkraftverk. Förtydliga huruvida projektområdet ska ha samma utformning 
som tidigare eller om det ska anpassas till den nya utformningen av gruppstationen. 
Förtydliga även varför vägdragningarna inte har reviderats av samma anledning. 

 Tillfartsvägarna kommer att dras genom strandskyddade områden. Redogör för och 
motivera de särskilda skäl (se 7 kap 18 c § miljöbalken) ni åberopar till stöd för att 
ianspråkta områden som omfattas av strandskyddsbestämmelserna. 

 Kommentar: Vid tillståndsprövning av vattenverksamhet ska det beaktas om 
verksamheten är avsedd att bedrivas i ett strandskyddsområde. En prövning likartad 
den som skulle ske om det var fråga om dispens direkt enligt 7 kap. ska då ingå som 
ett led i prövningen; en särskild dispensprövning ska inte gö-ras (jfr 7 kap. 16 § 2). Det 
finns i regel hinder mot att meddela tillstånd till vattenverksamheten om 
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förutsättningarna för dispens från strandskyddet inte är uppfyllda. (Se bland annat 
NJA 2020 s. 1129) 

 Förtydliga hur naturminnena som identifierats inom projektområdet kommer att 
påverkas av verksamheten. 

 Enligt ansökan kommer en tillfartsväg anläggas så att den korsar Svartebäcken. 
Vägtrummor kommer också att anläggas i diken som ansluter till bäcken. 
Vattendraget utgör en så kallad vattenförekomst och omfattas av 
vattenförvaltningens bestämmelser. Redogör för vilken påverkan detta inne-bär på 
kvalitetsfaktornivå och huruvida åtgärden är förenlig med 5 kap. 4 § miljöbalken. 

 I vindvals uppdaterade syntesrapport rekommenderas att täta bestånd av nattskärra i 
naturliga miljöer, såsom hällmarkstallskog eller gles tallskog på mossar och 
motsvarande, bör undantas från vindkraftutbyggnad. Redogör tydligare för huruvida 
hänsyn tagits till eventuella biotoper som kan hysa nattskärra. 

 Redovisa ett underlag för att möjliggöra en bedömning av behovet av ekologisk 
kompensation och föreslå eventuella kompensationsåtgärder. 

Även om SR Energy AB har reviderat sina ursprungliga planer från 7 verk till 5 alternativt 4 
verk föreslår förvaltningen att kommunen inte tillstyrker ansökan då kommunfullmäktige i 
närtid tagit ställning mot vindkraftsverk i Kärnebo.  

Tekniska förvaltningen har rådgjort med en förbundsjurist hos Sveriges kommuner och 
regioner (SKR) för att utreda vad som händer om kommunen väljer att inte ta ställning i 
frågan. 

Ärendets behandling 
KSAU 2023-04-04, KSAU 2023-04-18, KSAU 2023-05-02, KSAU 2023-05-02, KSAU 2023-09-05, 
KS 2023-09-12, KSAU 2024-01-23 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förslaget och finner att 
kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/123 Ansökan SR Energy med bilagor samt inkomna reviderade  
handlingar 2024-01-09 

KS 2023/123 Utredning MB 17 kap 

Beslut KS 2023-09-12 

Beslut KSAU 2024-01-23 
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§ 18  

Granskning av kommunstyrelsens styrning och uppföljning av 
den tekniska förvaltningen 
Diarienummer: 2023/205 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen lämnar yttrandet till Mönsterås kommuns revisorer. 

Sammanfattning   
Mönsterås kommuns revisorer har granskat kommunstyrelsens styrning och uppföljning av 
den tekniska förvaltningen. Uppdraget ingick i revisionsplanen för år 2023. Granskningen har 
syftat till att bedöma om kommunstyrelsen styr och följer upp den tekniska förvaltningen på 
ett ändamålsenligt och tillräckligt sätt. 

Rapporten kommer till följande slutsatser och rekommendationer till kommunstyrelsen: 

1. Ta fram specifika mål för tekniska förvaltningen som tydliggör kommunstyrelsens 
ambition och riktning för verksamheten.   

2. Ta fram en samlad verksamhetsplan/styrande dokument för tekniska förvaltningen 
inklusive verksamhetsmål och mätetal för uppföljning, samt följa upp detta vid del- 
och årsredovisningar.   

3. Förtydliga delegationsordningen vad gäller att hänvisning sker till rätt paragraf i 
kommunallagen vid delegering av beslutanderätt till förvaltningschef.   

4. Säkerställa att återrapportering av delegationsbeslut sker vid nästkommande 
sammanträde i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. I detta även 
beakta att kommunstyrelsens protokoll bör utformas så att det är möjligt att ta reda 
på vilka delegationsbeslut som anmälts vid respektive sammanträde.  

5. Uppmärksamma fullmäktige att kommunstyrelsens reglemente behöver tydliggöras 
vad gäller deras ansvar för samtliga verksamhetsdelar inom tekniska förvaltningen, 
utöver de uppgifter som anges utifrån gällande speciallagstiftning. 

Yttrande 
Revisionsrapporten har kommit fram med ett antal rekommendationer som nämns i 
sammanfattningen som punkt 1-5. Vissa delar är dock genomförda och svar refereras till 
punkterna. 

1. Merparten av den tekniska verksamheten styrs via den av kommunfullmäktige beslutade 
investeringsbudgeten och rapportering sker till kommunstyrelsen. Budgeten innehåller mål 
och uppdrag där främst uppdrag ges åt tekniska förvaltningen.  

3. Detta är med i den kommande revideringen av delegationsordningen som behandlas av 
kommunstyrelsen i februari. 

4. Sedan hösten 2023 är en rutin ordnad som sätt för att säkerställa detta. Samtliga som 
fattar beslut via delegation anmäler detta i en delad lista som månatligen delges 
kommunstyrelsen. I diariet går det att se vilken lista (och därmed vilka beslut) som anmälts 
vid vilket sammanträde. Det behöver inte gå att se i protokollet vilket beslut som anmälts, 
det går att se vilken lista det hänvisas till och den finns i diariet. 

Övriga punkter som nämnts i rapporten är, som även nämns i rapporten, delvis framtaget och 
fortsatt arbete pågår och kommer ta hänsyn till de rekommendationer som nämns. 

24S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 d
38

07
a9

d-
a1

2d
-4

d9
f-9

50
1-

07
ee

bf
55

f3
32



Kommunstyrelsen 
Sammanträdesprotokoll 

2024-02-06 

 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-01-23 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förslaget och finner att 
kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2023/205 Missiv, granskning 

KS 2023/205 Granskning av kommunstyrelsens styrning och uppföljning av den tekniska 
förvaltningen 

Beslut KSAU 2024-01-23
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§ 19  

Delredovisning av utredningsuppdrag - Befolkningsutveckling i 
Blomstermåla 
Diarienummer: 2023/130 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen anser utredningen avslutad och lägger den till handlingarna. 

Sammanfattning   
Kommunstyrelsen har gett utredningsuppdrag till kommunchefen. Idag redovisas en 
utredning av förutsättningarna för att vända befolkningsutvecklingen i Blomstermåla och 
skapa mer inflyttning. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-01-16 

Dagens sammanträde  
Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förslaget och finner att 
kommunstyrelsen gör så. 

Protokollsanteckning 
Robert Rapakko (S) och Lennart Johansson (V) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Vi tar tacksamt emot redovisningen som är resultatet av det uppdrag vi begärde i uppstarten 
av budgetprocessen inför 2024. Utredningen är en bra bakgrundsbeskrivning men saknar 
analys- och utredningsdelen. 

Vår fortsatta bild är att Blomstermåla tätort är i ett skede som kräver särskild fokusering. 
Bland annat behövs utredning om utveckling av besöksnäring, näringsliv, service, skola, mm. 

Vi ser ett stort behov av att bredda utbudet av tillgängliga lägenheter. Då kan fler bo kvar 
längre i Blomstermåla och flyttkedjorna i samhället får ny fart. 

Folket Park är såld till nya ägare och vi ser med spänning fram emot att kommunen kan spela 
en aktiv roll i områdets utveckling, särskilt i samband med sommarens O-ringen tävlingar och 
utvecklingen av Hornsö ekopark till Hornsö Nationalpark. 

Här finns i och med en ingång i gymnasieförbundet också kommunens mest kompletta skola 
och barnomsorg med skola F-9 och hela kommunens anpassade grundskola. 

Ett starkt näringsliv med olika individuellt starka företag skapar en god arbetsmarknad. Vi vill 
arbeta vidare med att knyta banden mellan universitet och våra skolor och företag. Här finns 
en stor potential för utveckling och synergieffekter. 

I vår föreslagna budget hade vi särskilda pengar avsatta för Blomstermåla utveckling – 
argumenten emot var att det inte behövdes en särskild pott. Nu är det upp till bevis. 

Följ upp ortsanalysen, var med och stötta initiativen som finns – låt Blomstermåla blomstra 
igen!” 

Beslutsunderlag  
KS 2023/130 Utredning förutsättningarna för att vända befolkningsutvecklingen i 
Blomstermåla och skapa mer inflyttning, reviderad efter KSAU 
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Beslut KSAU 2024-01-16
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§ 20  

Revidering av delegationsordning kommunstyrelsen 
Diarienummer: 2023/187 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen antar reviderad delegationsordning. 

Sammanfattning   
Kommunstyrelsens delegationsordning har setts över. Bland annat har följande tillägg gjorts: 

- Beslut om att begära sändning av VMA (viktigt meddelande till allmänheten) vid kris 
och allvarlig situation 

- Beslut om upphandling av tjänster 
- Förlänga ramavtal i enlighet med upphandlade villkor 
- Beslut om viten avseende byggnadsskyldighet 
- Utse kommunal skyddsjägare 

Det har även gjorts en revidering av lagtext och tjänstepersoners titlar. 

Ärendets behandling 
KSAU 2024-01-23 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med förslaget och finner att 
kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
Beslut KSAU 2024-01-23 

KS 2023/187 Förslag till reviderad delegationsordning 
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§ 21  

Motion - Minskat antal ledamöter 
Diarienummer: 2019/141 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anse motionen besvarad med yttrande.  

Sammanfattning   
Urban Lindgren (SD) föreslår i en motion:  

”Att kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att utreda möjligheterna att inför 
valet 2022 minska antalet ledamöter i kommunfullmäktige från 49 till 31 samt att snarast 
begränsa rätten till ersättning för ej tjänstgörande ersättare som deltar på möten om inte 
särskilda fall föreligger”. 

Yttrande 
Före varje val behandlas alla frågor angående den politiska organisationen och de politiska 
arvodena för den kommande mandatperioden. Det är en rimlig ordning eftersom ingen då 
vet vilka roller som kommer att besättas av det egna partiet. 

Både antalet ledamöter i kommunfullmäktige samt arvodesreglerna för politiker behandlades 
politiskt inför valet 2022. 

I det här svaret görs därför inget ställningstagande varken angående antalet ledamöter 
kommunfullmäktige eller ersättning till ej tjänstgörande ersättare. Frågan bör hanteras och 
beslutas i ordinarie process inför nästa val.   

Ärendets behandling 
KSAU 2023-12-12 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta i enlighet med arbetsutskottets förslag 
och finner att kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
KS 2019/141 Motion – Minskat antal ledamöter 
Beslut KSAU 2023-12-12
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§ 22  

Delegationsbeslut 2024 
Diarienummer: 2024/4 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegationsbeslut. 

Sammanfattning   
I ärendet redovisas fattade delegationsbeslut. 

Dagens sammanträde  
Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan godkänna redovisningen av delegationsbeslut 
och finner att kommunstyrelsen gör så. 

Beslutsunderlag  
 KS 2024/4 Delegationsbeslut tekniska förvaltningen KS februari 
 KS 2024/4 Delegationsbeslut ekonomiavdelningen KS februari 
 Protokoll KSAU 2023-11-28 
 Protokoll KSAU 2023-12-12 
 Protokoll KSAU 2023-01-23 
 Protokoll KSAU 2024-01-16 
 Protokoll PU 2023-11-24
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§ 23  

Meddelanden 2023 
Diarienummer: 2023/3 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen lägger inkomna meddelanden till handlingarna. 

Beslutsunderlag  
 Protokoll tillgänglighetsrådet 2023-12-04 
 Beslut BUN 2023-12-19 Skrivelse till kommunstyrelsen 
 Samordningsförbundet verksamhetsplan Budget 2024 
 Samrådsyttrande ändringstillstånd för ligninutvinning och svavelsyratillverkning, 

Södra cell 
 För kännedom: Verksamhetsplan och intern kontrollplan för kommunala 

hjälpmedelsamverkan (KHS) 2024 
 Styrelseprotokoll Kommunförbundet 2023-12-07 
 Sammanträdesdatum för Hjälpmedelsnämnden 2024 
 Protokollsutdrag Verksamhetsplan och intern kontrollplan för kommunala 

hjälpmedelsamverkan (KHS) 2024 
 Brev om verksamhetsplan och budget 2024
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§ 24  

Meddelanden 2024 
Diarienummer: 2024/1 

 

Beslut  
Kommunstyrelsen lägger inkomna meddelanden till handlingarna. 

Beslutsunderlag  
 Protokoll pensionärsrådet 2024-01-26 
 Beslut om licensjakt på lodjur 2024 
 Tack från Bris region syd – Föreningsbidrag 
 Yttrande avseende sammanställning över allmänna vägar och andra 

viktigare vägar i länet. 
 Gallringsprotokoll KS årlig 2024 
 Protokoll direktionsmöte 2023-12-21 Räddningstjänsten Sydost 
 Meddelande 2024 - Rekommendation gällande undertecknande av CEMR-

deklarationen 
 Skrivelse till kommunstyrelsen gällande verksamhetsövergång till Kalmarsunds 

gymnasieförbund 
 Delegationsbeslut yttrande - Föreskrifter Kalmar län bärighetsklasser  20240102
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§ 25  

Kommunchefen informerar 
-- -- 

Beslut  
Kommunstyrelsen lägger informationen till handlingarna.  

Sammanfattning   
Kommunchef Fredrik Johansson berättar om följande: 

 Ansökan om elstöd till Skatteverket, överklagande 
 Vad Mönsterås kommun vidtar för åtgärder med anledning av IT-attacken mot 

Kalmar kommun 
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§ 27  

Övriga frågor 
-- -- 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott: 

1. lägger informationen till handlingarna.  
2. ger personalutskottet i uppdrag att bereda skrivelsen från Sveriges lärare gällande 

likvärdiga anställningsvillkor.  

Sammanfattning   
Följande frågor diskuteras vid dagens sammanträde: 

 Kameraövervakning vid avfallsanläggning Mörkeskog 
 Skrivelse från Sveriges lärare 
 Ombyggnationen av Ålemskrysset 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Ledamot: Christer Olsson

Ordförande: Anders Johansson

Kommunsekreterare: Helena Wallner

Ledamot: Michael Pettersson
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